
BRM.0012.5.3.2018 

 

Protokół nr 33/2018 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia, odbytego w dniu  9 kwietnia 2018 r.   

w Urzędzie Miasta Inowrocławia,  ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

……………………………………………………………………………… 

 

Czas  trwania posiedzenia 10.40 - 11.25. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Trojanowska Anna   – Przewodniczący Komisji 

2. Kaczmarek Grzegorz   – Członek Komisji 

3. Kieraj Andrzej   – Członek Komisji 

4. Mikołajczyk-Cabańska Anna – Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta. 

2. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Ad 1. 

 Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Anna Trojanowska –  

Przewodnicząca Komisji. 
 

Zgodnie z listą obecności, w obradach Komisji  uczestniczy 4 radnych,  

co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. 

 Przewodnicząca Komisji przedstawiła przybyłym porządek  dzienny 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej. Zwróciła się  

z zapytaniem, czy mają uwagi do porządku posiedzenia  Wobec braku uwag, 

poddała pod głosowanie wniosek o przyjęcie porządku dziennego posiedzenia.  

W głosowaniu wzięło udział 4 członków Komisji. Za wnioskiem głosowało  

4 członków Komisji, głosów przeciwnych i wstrzymujących się  - nie było.  

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 r. 
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4. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego  na lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia” za rok 2017 (projekt 

uchwały). 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017 r. (projekt uchwały). 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

7. Sprawy bieżące. 

 

Ad 3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 r. 

 

Pani Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Pani Skarbnik przedstawiła członkom Komisji: 

-  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 r.; 

- Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2017 r. przez Kujawskie 

Centrum Kultury; 

- Sprawozdanie  z wykonania planu finansowego za 2017 r. przez Bibliotekę 

Miejską im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu; 

- Informację o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 2017. 

 (Sprawozdanie wraz z ww. dokumentami stanowić będzie załącznik do 

protokółu sesji Rady Miejskiej Inowrocławia). 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 uzyskało 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. 
 

W dyskusji głos zabierali: 
 

Andrzej Kieraj: 

Obiektywne trzeba powiedzieć, że jest to wykonanie dobre.  Pewien niepokój 

budzi jednak zapis na str. 7 sprawozdania „Na 31 grudnia 2017 r. Miasto 

Inowrocław posiadało należności wymagalne w kwocie 39 958 160,08zł, które 

są wyższe o 3,4% od stanu ubiegłorocznego. Spośród ogólnej sumy zaległości 

należności wątpliwe wynoszą 29 882 608 zł, co stanowi 74,78%”. Czyli można 

powiedzieć, że tych należności nie odzyskamy? 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Jest realne, że część tych należności, czyli 25% będzie spłacone w kolejnym 

roku. 

 

Andrzej Kieraj: 

Pani Skarbnik, ja mówię o 75%, czyli o braku, a pani o 25%  tych pozytywnych. 

Mówię o tych zaległościach należnych wątpliwych. Kto jest największym 

dłużnikiem wobec Miasta? 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Nie powiem nazwy firmy, ale był to zakład, wobec którego zostało 

wprowadzone postępowanie upadłościowe. Suma zaległości, to 1,5 mln zł. 
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Problem jest taki, że tam nie ma już z czego ściągać. My jednak musimy te 

należności trzymać na kontach 5 lat, czyli musimy to wykazywać  

w sprawozdaniu. Wysoki stan zaległości dotyczy także funduszu 

alimentacyjnego.  

 

Andrzej Kieraj: 

Str. 10 – zaległości z tytułu opłaty za odbiór odpadów komunalnych to 

503 443,18 zł. Jest to wzrost o 15% w stosunku do 2016 r.  W opisie czytamy 

m.in. „(…) zaległość posiada 3 dłużników w łącznej kwocie 43 679,40 zł”. 

Obawiam się na przyszłość, że jak drastycznie podwyższymy opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych, to będzie nam ta kwota jeszcze wzrastać. 

Str. 14 -  „W 2017 r. udzielone zostały ulgi w kwocie 3 601 095,17 zł”. Jedną  

z form udzielonych ulg było  umorzenie czynszów i dzierżawy na kwotę 

728 891,76 zł. Proszę o szersze wyjaśnienie tej sprawy. 

Ogólnie trzeba powiedzieć, że kwota  udzielonych  ulg w 2017 r. jest w sumie 

dosyć wysoka, nastąpił  wysoki wzrost biorąc pod uwagę rok 2015 i 2016. 

Dlaczego nastąpił taki wzrost, jakie są  przyczyny tego wzrostu?  Jak dotąd  

p. Prezydent był ostrożny w umarzaniu wszelkich zaległości. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Odnośnie umorzenia czynszów i dzierżawy, jedną z form umarzania czynszu 

jest jego odpracowywanie przez dłużnika. W 2017 r. skorzystało z tej formy 

więcej osób. Podstawą jest złożenie wniosku o umorzenie. Każdy wniosek jest 

odrębnie analizowany. Sprawdzana jest sytuacja materialna dłużnika, często jest 

to choroba w rodzinie lub brak pracy. 
 

Andrzej Kieraj: 

Praca jest. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Każdy przypadek jest rozpatrywany indywidualnie. W większości przyczyną 

była jakaś choroba. 
 

Andrzej Kieraj: 

Odnośnie czynszów, to wydajemy przeszło 2 mln zł na rozprawy sądowe... 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Należności przedawniają się po 3 latach, dlatego jest konieczność 

podejmowania czynności windykacyjnych i sądowych. To Miasto ponosi koszty 

procesów sądowych. Musimy podejmować te działania, bo może być zarzut,  

że nie podejmowaliśmy działań związanych  z brakiem ściągalności tych 

należności.  

 

Pani Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

Str. 12 – dochody MOPS i  sprawa zaległości „usługi opiekuńcze –  

26 dłużników).  Proszę o podanie przyczyny? 
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Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Jest to przyczyną tego, że ktoś pobierał zasiłek, zwiększyły mu się dochody  

i musiał te nieprawnie pobrane pieniądze oddać. 

 

 Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek  o pozytywne 

zaopiniowanie przedłożonych i omówionych przez p. Skarbnik  sprawozdań  

z wykonania budżetu za 2017 r. 
 

-  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 r.: 

 

głosowanie:    za – 1,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  3. 

 

- Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2017 r. przez Kujawskie 

Centrum Kultury: 

 

głosowanie:    za – 1,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  3. 

 

-  Sprawozdanie  z wykonania planu finansowego za 2017 r. przez Bibliotekę 

Miejską im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu: 

 

głosowanie:    za – 1,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  3. 

 

-  Informację o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 2017: 

 

głosowanie:    za – 1,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  3. 

 

Sprawozdania  i informacja zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję. 

 

Ad 4. 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia na lata 2016-2021 dla 

Miasta Inowrocławia za 2017 r. 

Projekt uchwały stanowi   załącznik nr 3 do protokółu. 

„Do zadań własnych gminy w zakresie zaspakajania zbiorowych potrzeb 

wspólnoty, w myśl art. 7 ust. 1 pkt 5 ww. ustawy, należy ochrona zdrowia. 

Natomiast, zgodnie z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 19 sierpnia 1994 r. o ochronie 

zdrowia psychicznego (Dz.U. z 2017 r. poz. 882, ze zm.), ochronę zdrowia 

psychicznego zapewniają organy administracji rządowej i samorządowej oraz 

instytucje do tego powołane. 

Miasto Inowrocław jako priorytety Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016-2021 uznało następujące obszary działania: 
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1) promocję zdrowia psychicznego; 

2) zapobieganie zaburzeniom psychicznym; 

3) zwiększenie integracji społecznej osób z zaburzeniami psychicznymi; 

4) upowszechnienie zróżnicowanych form pomocy i oparcia społecznego. 

Niniejszy materiał przedstawia sprawozdanie za 2017 r. z realizacji Miejskiego 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2016-2021 dla Miasta 

Inowrocławia, przyjętego uchwałą nr XIX/181/2016 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 25 kwietnia 2016 r. Program ten w pkt. IX przewiduje,  

iż Prezydent Miasta Inowrocławia przedkłada Radzie Miejskiej Inowrocławia 

roczne sprawozdania z realizacji zadań wymienionych w powyższym 

programie. Sprawozdanie z realizacji programu powstało na podstawie 

informacji przekazanych z Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień w Inowrocławiu, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Inowrocławiu oraz Środowiskowego Domu Samopomocy w Inowrocławiu”. 

 

W dyskusji nikt głosu nie zabierał. 

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek  w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania   projektu uchwały w sprawie  przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia na lata 2016-

2021 dla Miasta Inowrocławia za 2017 r. 
 

W głosowaniu wzięło udział 4 członków Komisji. 

Za wnioskiem głosowało 4 członków Komisji, głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  - nie było.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad 5. 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  projekt uchwały w sprawie   przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2017 dla Miasta Inowrocławia”. 

Projekt uchwały stanowi   załącznik nr 4 do protokółu. 

„Zgodnie z art. 16a ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej  

(Dz. U. 2017 r. poz. 1769 t.j. ze zm.) gmina, powiat i samorząd województwa 

przygotowują ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej demograficznej. Zasoby, o których mowa w ust. 1, obejmują 

w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady 

finansowe na zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot  

je finansujący i realizujący. Ocena, o której mowa w ust. 1, obejmuje i rodziny 

korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz ich rozkład 

ilościowy. Organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia 

co roku do dnia 30 kwietnia odpowiednio radzie gminy, radzie powiatu, a do 

dnia 30 czerwca sejmikowi województwa właściwej jednostki samorządu 
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terytorialnego ocenę, o której mowa w ust. 1. Ocena wraz z rekomendacjami jest 

podstawą do planowania budżetu następny rok. Do zadań własnych gminy  

o charakterze obowiązkowym należy - w myśl art. 17 ust. 1 pkt 2 ww. ustawy - 

sporządzanie, zgodnie z art. 16a, oceny w zakresie pomocy społecznej. 

Zasoby pomocy społecznej Miasta Inowrocławia, określone w załączniku do 

uchwały obejmują w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizacje 

pozarządowe oraz nakłady finansowe w latach 2015-2017 oraz prognozę 

potrzeb na lata 2018-2019.”   

 

W dyskusji nikt głosu nie zabierał. 

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek  w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania   projektu uchwały w sprawie   przyjęcia „Oceny 

zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Miasta Inowrocławia”. 
 

W głosowaniu wzięło udział 4 członków Komisji. 

Za wnioskiem głosowało 4 członków Komisji, głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  - nie było.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad 6. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Spraw wymagających opinii Komisji nie było. 
 

Ad 7. Sprawy bieżące.  
 

Anna Trojanowska: 

Czy w sprawach bieżących mają państwo do przedstawienia jakieś sprawy? 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu.  

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji 

podziękowała  zgromadzonym za udział i zamknęła posiedzenie.  

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Anna Trojanowska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

D.Trojanowska 


